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Geachte leden van de raad, 

In april 2020 heeft uw raad ingestemd met het schrijven van een plan van aanpak voor 
stimulering van sanering asbestdaken. Onderdelen hiervan waren: 
- voorraad in beeld; 
- vergroten van bewustzijn bij eigenaren van de risico's; 
- onderzoek naar inzet van (nieuw) instrumentarium om de asbestsanering verder te stimuleren. 
In het plan van aanpak dat u op 15 december jl vaststelde, kwamen deze drie thema's en daarnaast 
de uitvoering van de motie M-20-01 terug. 

Onderzoek goedkopere saneringen 
Een onderdeel van deze motie was een onderzoek naar het goedkoper maken van saneringen door 
bijvoorbeeld niet-gecertificeerde bed rijven ook de gelegenheid te geven te mogen saneren. VVij gaven 
in het plan van aanpak al aan dat er landelijk een blootstellingsonderzoek gaande was. De gegevens 
uit dat onderzoek zouden de basis vormen voor uitspraken door de minister over mogelijke 
vereenvoudigingen. Na wat vertragingen door Corona is het rapport van dit blootstellingsonderzoek 
inmiddels aangeboden aan de tweede kamer. Zie bijlagen bij deze brief. 

Arcadis heeft de mate van blootstelling onderzocht tijdens de sanering van verschillende daken met 
verschillende werkmethoden. De onderzoeksvraag was of de blootstelling tijdens sanering van 
asbestdaken in de praktijk voldoende laag is om vereenvoudiging mogelijk te maken. 
Vereenvoudiging betekent afschaling van risicoklasse 2 naar risicoklasse 1. Meetgegevens waren 
nodig om te kunnen kijken naar de mogelijkheden om kosten te beperken, zonder te tornen aan de 
veiligheid en gezondheid van werknemers, omstanders en natuurlijk de leefomgeving. 
Ondanks alle inspanningen van Arcadis konden niet alle voorgenomen metingen worden verricht. Bij 
de sanering van twee middelgrote en drie grote daken zonder bijzondere emissiebeperkende 
maatregelen zijn metingen verricht: een dak met schuim als emissiebeperkend middel en een dak 
met water als emissiebeperkend middel. 



Conclusies 
Arcadis concludeert dat de resultaten niet voldoende zijn om indeling in risicoklasse 1 te 
bewerkstelligen (te weinig metingen en in sommige gevallen te hoge concentraties). Er zijn veel 
factoren die hierbij een rol spelen: denk daarbij aan de grootte van het asbestdak, de mate van 
verwering van het dak, de constructie van het asbestdak en niet te vergeten hoe de sanering wordt 
uitgevoerd. Het onderzoek geeft ook onvoldoende basis voor standaard afschaling voor werkwijzen 
met schuim. 

Beleidsreactie staatssecretaris 
De staatssecretaris geeft aan dat een belangrijk inzicht dat met dit onderzoek wordt bevestigd, is dat 
er meerdere doorslaggevende factoren van invloed zijn op het vrijkomen van asbestvezels. Voor een 
belangrijk deel houden die verband met het te saneren object, zoals de mate van verwering, de 
omvang en de constructie. De staatssecretaris vindt het zorgelijk dat bij de sanering van asbestdaken 
de werkwijze niet altijd is gericht op het zoveel mogelijk beperken van het vrijkomen van 
asbestvezels. Over het vervolg zegt zij het volgende: 
"Bij een eventuele toekomstige vereenvoudiging van de verwijdering van asbestdaken zal dus niet 
alleen naar emissiebeperkende maatregelen moeten worden gekeken, maar ook naar zaken als 
werkinstructie en praktijkbevordering". 

Vervolg onderzoek 
Helaas heeft het onderzoek dus niet het door ons gewenst effect opgeleverd. Het blijkt weerbarstige 
materie. Wij blijven via het landelijke asbestversnellingsteam de druk hoog houden op de gewenste 
wijziging in de uitvoeringspraktijk. Wij zijn voornemens de samenwerkingsverklaring met de Minister 
van Milieu en Wonen te gaan ondertekenen (zie hiervoor de bijlage). lnmiddels hebben 3 ministeries, 
5 provincies, 6 gemeenten en een aantal partijen uit het veld een samenwerking opgezet als 
uitwerking van de versnellingsaanpak. Het hoofddoel is te zorgen dat de verwijdering van 
asbestdaken voortgaat en de asbestdakenproblematiek wordt opgelost door het maken van 
sannenhangende afspraken over het uitvoeren van activiteiten. 
Het voornaamste subdoel van de samenwerking is het gezamenlijk ondernemen van activiteiten die 
Partijen (zoals provincies, gemeenten en vertegenwoordigers van eigenaren) helpen in hun 
afzonderlijke taken om eigenaren van asbestdaken zoveel mogelijk te kunnen ontzorgen en 
ondersteunen bij de verwijdering van hun asbestdak, zodat drempels om over te gaan tot sanering zo 
laag mogelijk worden. 

Activiteitenlijst 
Aan de verklaring is een activiteitenlijst gekoppeld met daarin 6 thema's waarvoor de deelnemende 
partijen verklaren zich in te spannen. Wij hebben inmiddels veel praktijkervaring opgedaan met 
diverse thema's en kunnen in ieder geval onze inbreng leveren op de thema's 1, 4 , 5 en 6. Dit laatste 
thema van de activiteitenlijst gaat over de veilige vereenvoudigen van saneringen. 
Binnen de samenwerking zullen wij pleiten voor vervolgonderzoek en zullen wij ook inbreng leveren 
bij de internetconsultatie die sinds kart geopend is. 



M.N.J. Broers 

Burgemeester en wethouders van Berke!land, 
de secretaris, de burgemeester, 

drs. J. strum 

Deze consultatie betreft een voorgenomen aanpassing van het Arbeidsomstandighedenbesluit en de 
Arboregeling rondom de voorschriften over het verwijderen van asbest. Hierin worden nieuwe regels 
opgenomen over het onderwerp certificering en wordt de definitie van sterk verweerde daken 
beschreven. Tot slot blijven wij via de P10 en alle andere lobbykanalen het Rijk en de provincie 
aanspreken op de gedeelde verantwoordelijkheid in dit onderwerp. 

Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geInformeerd. 

Met vriendelijke groet, 

Kopie aan: 
- Arc hief 
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